
 Rada Powiatu Nyskiego
Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych 

Protokół nr 5/2024

                                                              Z dnia 22 października 2024 
Obrady rozpoczęto 22 października 2024 o godz. 13:00, a zakończono o godz. 14:16 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 7 członków.

Obecni:

1. Jolanta Barska
2. Czesław Biłobran
3. Henryk Kamiński
4. Bożena Lewińska
5. Grzegorz Samborski
6. Ireneusz Szafraniec
7. Janusz Zapiór

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:  Przewodnicząca Powiatowego Zespołu Orzekania o 
Niepełnosprawności Anna Weychert, Dyrektor ZOZ w Nysie Artur Kamiński 

1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie kworum
Przewodniczący Komisji Ireneusz Szafraniec otworzył posiedzenie, po czym przywitał radnych. 
Oznajmił, że zgodnie z listą obecności ( zał. nr 1 do protokołu ) w posiedzeniu uczestniczy 5 członków, 
co stanowi kworum, przy którym Komisja może obradować  i podejmować prawomocne rozstrzygnięcia.

2. Przyjęcie porządku obrad
 Przewodniczący Komisji Zdrowia Ireneusz Szafraniec odczytał proponowany porządek obrad:

1.Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie kworum,                                                                                       
2.Przyjęcie porządku obrad,                                                                                                                             
3. Informacja o realizacji zadań Powiatowego Zespołu ds. Orzekania o Niepełnosprawności                       
4. Wybór przedstawiciela Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych do udziału w pracach Komisji przy 
rozpatrywaniu wniosków o przyznanie stypendium dla studentów kształcących się na kierunku lekarskim.
5. Przedstawienie przez Dyrektora ZOZ w Nysie, informacji na temat usuwania skutków powodzi,która 
dotknęła nyski szpital, bieżącego funkcjonowania szpitala w Nysie, oddziałów szpitalnych, poradni 
przyszpitalnych, Zakładu Opiekuńczo-Leczniczego w Paczkowie oraz Zespołu Ratownictwa 
Medycznego.                                                                                                                                                    
6. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji nr 4/2024                                                          
7. Wolne wnioski                                                                                                                                             
8.  Zamknięcie posiedzenia                                           

Ponieważ nikt z członków Komisji nie zgłosił uwag do proponowanego porządku
Przewodniczący Ireneusz Szafraniec poddał go pod głosowanie 

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie porządku obrad. 

Wyniki głosowania
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1



Wyniki imienne:
ZA (5)
Jolanta Barska, Henryk Kamiński, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, Janusz Zapiór
BRAK GŁOSU (1)
Bożena Lewińska
NIEOBECNI (1)
Czesław Biłobran

3. Informacja o realizacji zadań Powiatowego Zespołu ds. Orzekania o Niepełnosprawności

 Przewodnicząca Powiatowego Zespołu Orzekania o Niepełnosprawności Anna Wejchert, przedstawiła i 
omówiła realizację zadań Powiatowego Zespołu ds. Orzekania o Niepełnosprawności (stanowiący 
załącznik nr 2 do protokołu)

4. Wybór przedstawiciela Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych do udziału w pracach Komisji 
przy rozpatrywaniu wniosków o przyznanie stypendium dla studentów kształcących się na 
kierunku lekarskim.

 Przewodniczący Komisji Ireneusz Szafraniec zaproponował kandydaturę Radnej Bożeny Lewińskiej.

Radna Bożena Lewińska wyraziła zgodę.

  W związku z tym, że nie było innych kandydatów Przewodniczący Komisji Ireneusz Szafraniec poddał 
go pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie:
Wybór radnej Bożeny Lewińskiej do udziału w pracach Komisji przy rozpatrywaniu wniosków o 
przyznanie stypendium dla studentów kształcących się na kierunku lekarskim.. 

Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (6)
Jolanta Barska, Henryk Kamiński, Bożena Lewińska, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, Janusz 
Zapiór
NIEOBECNI (1)
Czesław Biłobran

5. Przedstawienie przez Dyrektora ZOZ w Nysie, informacji na temat usuwania skutków 
powodzi,która dotknęła nyski szpital, bieżącego funkcjonowania szpitala w Nysie, oddziałów 
szpitalnych, poradni przyszpitalnych, Zakładu Opiekuńczo-Leczniczego w Paczkowie oraz Zespołu 
Ratownictwa Medycznego.

Dyrektor ZOZ w Nysie Artur Kamiński przedstawił i omówił powyższą informację.                                   
Szpital wznowił swoją działalność 18 października, pierwsze zostały uruchomione dwa oddziały, oddział 
obserwacyjno- zakaźny oraz oddział pediatryczny. Od 21 października uruchomiliśmy szpitalny oddział 
ratunkowy oraz pozostałe oddziały. W związku z zalaniem całe podziemia Uruchomienie wiązało się  z 
wygospodarowaniem miejsca  na szpitalny oddział ratunkowy na 1 piętrze. Laryngologia trafiła na 
neurologię,  urologia jest na chirurgi ogólnej, laboratorium planowaliśmy koło Sądu zrobić , natomiast 



jest dużo prac budowlanych co wiąże się z pozwoleniem na budowę, apteka trafiła na Interne, trwają 
rozmowy z Zarządem w jakim zakresie zrobić remont SOR-u w kontekście budowy nowego szpitala. 
W poniedziałek był u nas przedstawiciel NMZ-u, pozytywnie przyjęli naszą działalność, protokoły 
zostały przyjęte, jest decyzja NMZ-u dotycząca naszej działalności, i dalej  funkcjonujemy. Trochę łóżek 
tracimy, bo jak sami państwo  słyszeliście, to musieliśmy w niektórych miejscach poprzenosić inne 
działalności i w ten sposób ograniczamy się trochę, będziemy mieli  mniej łóżek na  Interni, na chirurgii 
ogólnie na neurologii, na ortopedii będziemy mieli mniej łóżek. Zmniejszenie ilości łóżek z  32 do 26, o 6
łóżek , to częściowo jest związane z tym  że tam jest laboratorium , ale pierwotnie było związane z czym 
innym? Było związane z tym, że my chcemy pozyskać 20 milionów złotych na ZOL w Paczkowie. O 
remoncie ZOL-u w Paczkowie  mówi się od lat. I jest taka szansa, żeby te pieniądze pozyskać. To jest 
odrębna sprawa tego, że budujemy nowy szpital, ZOL w Paczkowie  to jest odrębny budynek i to jest 
jakaś odrębna kwestia.  Więc przygotowujemy wniosek do PPO na przebudowę ZOL-u w Paczkowie, z 
zewnątrz całkowitą przebudowę, wewnątrz, poprawienie warunków sanitarnych i higienicznych, 20 
milionów złotych, a za to dużo się zrobi, ale ten projekt jest dedykowany dla tych podmiotów, którzy 
racjonalizują łóżka w szpitalu. To jest między innymi rekomendacja też Zarządu Powiatu dotycząca 
racjonalizacji, czyli nie likwidacji, tylko racjonalizacji. A racjonalizacja polega na tym, że jeżeli mamy 
oddziały, których obłożenie nie jest duże, a na ortopedii mieliśmy około 50% odłożenia łóżek. Pomimo 
tego, że mieliśmy tylko 50%, rotacja była na tyle dobra, że wyrabialiśmy ryczałt ponad 100%, to 
mieliśmy nad wykonanie. To tylko świadczy o tym, że to nie łóżka decydują o tym, jak jest jako 
oświadczona jakość usług, tylko te nasze procedury. To, że mamy 50% obłożenia łóżek, to nic złego. W 
sytuacji, kiedy ryczałt wyrabiamy na ponad 100%. więc wykorzystaliśmy ten argument, pokazując, że 
mamy tutaj łóżka, co do których obłożenie jest niższe, zapotrzebowanie jest niższe i ten program na 20 
milionów działa w ten sposób, że jeżeli wykażemy, że mamy oddziały, gdzie możemy nie zlikwidować 
tylko przenieść, przekształcić łóżka, te łóżka związane z opieką długoterminową, to się wtedy 
kwalifikujemy do programu. Więc to wykorzystujemy jako, nie traktujemy tego jako ograniczenie 
świadczeń medycznych, tylko racjonalizację łóżek. Bo czy tamy będzie sześć więcej,  czy sześć mniej, to 
nie wpłynie na to ilu pacjentów przyjmiemy, które  bo obłożenie było tylko 50%. Więc tutaj te 
zmniejszenie o sześć łóżek na ortopedii przede wszystkim związane jest z tym, żebyśmy się 
zakwalifikowali do programu. Wsparcie jakie otrzymaliśmy: Fundacja TVN 8,5 miliona i kupujemy z 
fundacji TVN nowy stacjonarny tomograf komputerowy oraz nowy stacjonarny rentgen, a więc tomograf 
komputerowy nowy z pracownią ponad 4 miliona, rentgen z pracownią 1,5 miliona. Kupujemy również 
nowy ambulans dla  zespołu ratownictwa medycznego oraz taki pomniejszy  sprzęt, który dopełni nam 
kwotę do 8,5 miliona złotych. Fundacja Jurka Owsiaka kupi nam drugi stacjonarny  tomograf 
komputerowy oraz w ramach negocjacji  nowy rezonans. 

6. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji nr 4/2024

Przewodniczący Komisji zapytał czy są jakieś uwagi do protokołu nr 4.                                                       
W związku z tym, że nie było uwag  Przewodniczący Komisji Ireneusz Szafraniec poddał go pod 
głosowanie.

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji nr 4/2024. 

Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (6)
Jolanta Barska, Henryk Kamiński, Bożena Lewińska, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, Janusz 
Zapiór
BRAK GŁOSU (1)
Czesław Biłobran

W wyniku głosowania Komisja pozytywnie zaopiniowała protokoł z poprzedniego posiedzenia  nr 4/2024



7. Wolne wnioski

8. Zamknięcie posiedzenia
Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Przewodniczący Komisji Ireneusz Szafraniec zamknął 
posiedzenie Komisji.

Protokół sporządziła:                                                                                                                                       
Natalia Wdowikowska

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


